



ຂໍຜ່າງດັງໆ ຕ້ອນຮັບພໍ່ແມ່ຜູ້ຜິ້ນຮູ້ເຂົ້າສູ່ ຄໍລົມ ຊຸບ ຊິບສັງຄົມ ເມືອງແຊັມຕີເອໂກ ຂ ເພິ່ນວ່າ ຫມາກພ້າວຫ້າວ ແຮງແກ່ ທໍ່ໃດ ກໍ່ແຮງມັນ ຄົນເຮົາກໍ່ຄືກັນ ອາຍຸຫລາຍທໍ່ໃດ ກໍ່ ແຮງຈີບ ແຮງງາມ ເບິ່ງບໍ່ເປີດບໍ່ຫນ່າຍ ແຮງເປັນຕາຮັກເປັນຕາແພງອີ່ຫລີໄດ້! ເຫັດຈິງສໍາເລັດກໍ່ຂໍ ເຊີນທ່ານຜູ້ອ່ານຫັນໄປຖາມກັບ ຍາທ່ານດາຣີໂຊຊຸມພິລັກດີ ໄດ້ຕາມໃຈ ເພາະເພິ່ນຫາກໍ່ ສລອງມີຄົບຮອບ 35 ປີຂອງການແຕ່ງງານມາວ່າງຫມາດໆ ບໍ່ເທົ່າໃດເດືອນນີ້ເອງ ດ້ວຍການເອົາລູກຊາຍບວດເພື່ອຫນຸ່ງບໍາລຸງ ພຣະພຸທ ສາສນາ "ລູງຫນວດ" ຂໍຍິນສາທຸນໍາບໍ່ໄດ້ໄປຮ່ວມ ເພາະເກີດ ບໍ່ສະບາຍ ກະຫັນຫັນ - ຈັ່ງໃດຈັ່ງໃດ ກໍ່ຂໍໃຫ້ຫມັ້ນຢືນໄປຕື່ມ ອີກຈັກ35ປີພູມລະເນີ ຜ່າງ ຂທ່ານ ໂກເພັດ ຈັນທຣາທິບ ກໍ່ສວຍໂອກາດມື້ງາມ ຍາມດີ



ພາຄອບຄົວແລະລູກເດົ້າ ຕັ້ງ ກອງອັດຖະຂັນ ເພື່ອເປັນ ການຖວາຍທານບໍາລຸງ ພຣະພຸທ ສາສນາ... ຂໍອະນຸໂມທະນາ ສາທຸນໍາເດີ ຂ ເວົ້າເຮືອງເຮັດ ບຸນເຮືອນຍາລູງເກ່ງດວງປັນຍາກໍ່ນໍາພາລູກໆຫລານໆນີ້ມີນ ຄຣູບາ ມາຕັກບາດຖວາຍ ສັງຄະທານ ເປັນການ ຕ້ອນຮັບ ຟ້າໃຫມ່ປີໃຫມ່ໄປພ້ອມ

"ລູງຫນວດ" ກະໄດ້ໄປຮ່ວມ ແຕ່ ຫລົງທາງເກືອບໄປຮອດຄາຊ ໃນໂອ້ຍນໍ່ແນວວ່າຜູ້ເຖົ້າຂັບຮີຖ ມັນກໍ່ຫາກເປັນແນວນີ້ ຂ ໃນວັນນັ້ນ ໄດ້ພົບກັບ ຍາອ້າຍໃຫຍ່ ຍາທ່ານ ດຣ.ປົວລັນຈັນທະປຣະເສີດທີ່ອອກກິນເປັຽ ບໍານານໄປແລ້ວ ຄືຍັງຫນຸ່ມແຫນ້ນສິດໃສ ຢູ່ຢ່າງເດີມ ມີຢາ ອາຍຸວັທນະແນວດິງກໍ່ແບ່ງປັນໃຫ້ພວກນ້ອງແນ່ນຜື່ອງໃນ ໂອກາດບຸນຂັນ ປີໃຫມ່ ພຣະອາຈາຣ ບຸບຜາ ທັນຍາວິງ ນໍາພາພຣະສິງພາຍໃນວັດ



ອອກຍ່າງປິນທະບາດ ພາຍໃນບໍ່ ຮິເວນວັດ ນອກຈາກຈະເປັນ ການສືບຕໍ່ ປະເພນີແບບ ພື້ນບ້ານ ແລ້ວ ຍັງນໍາເອົາຄວາມ ຢືນດີຊື່ນຊື່ນແກ່ ຊາວພຸທ ລາວແລະ ຕ່າງປະເທດອີກດ້ວຍ ໃນວັນນັ້ນມີແມ່ ອອກຊາວ ງາປຣຣີ 3 ຄົນມາຮ່ວມ ນໍາ... ຍິນສາທຸ ຂະນ້ອຍ.ຂ ສເລີມສລອງວັນຂັນປີໃຫມ່ ຍາລູງ ສົມບູນ ອຸ່ນແກ້ວ ກໍ່ໄດ້ເຕົ້າໂຮມຄອບຄົວລູກຫລານ ແລະ ຍາດເພິ່ນອາທໍາລາ ບາສຣີແລະ ເຮັດບຸນເຮືອນ ນີ້ມີນເອົາ ພຣະສິງຄໍ ມາປິນທະ ບາທ ນອກຈາກນັ້ນກໍ່ຍັງເລົ່າ ພື້ນອາດ ເພື່ອນຜອງ ໄປຮ່ວມ ມາກຫນ້າຫລາຍຕາ ຕິຕາງເປັນການພິບ ປະສັງສັນສ້າງ ຄວາມຮັກແພງ ໃນເທສການປີໃຫມ່ລາວອີກດ້ວຍ ລູງຫນວດ ເອງກໍ່ໄດ້ໄປຮ່ວມເຕັມອິ່ມ ອິ່ມທັງໄດ້ເຮັດ ບຸນຍໍ່ເຮັດທານ ອິ່ມທັງທ້ອງຈາກອາຫານ ພື້ນເມືອງຫລວງ ພຣະບາງ 100% ສ່ວນຜູ້ທີ່ໃຫ້ບໍຣິການ ເຫລົ້າຢາປາແປ້ງ ກໍ່ ແມ່ນ ຍາລູງ ສັນ ມູນສເລີມ ຜູ້ເພິ່ນເປັນຫວ່ງນໍາ້ອງນຸ່ງ ຢ້ານຂາດເຂີນ ເອົາແບບໃຫ້ວ່າ "ນໍ້າບໍ່ຂາດວັງ" ເອົາໂຊກດີ ປີໃຫມ່ **Happy New Year** ~ ຫາງດ້ານໂຄສິກໃນງານ ກໍ່ແມ່ນຜູ້ສຽງ ຫວານ ແບບມິດຕອມ ຄືທ່ານ ຖາວອນ ວົງພະມະນີ ເຈົ້າເກົ້າ...

ເຫັນສາວແກ່ແມ່ຮ້າງຫລາຍຄົນ ຊຸບຊິບ ກັນວ່າ ຄັນແມ່ນເລົ່າບໍ່ມີເມັຍກໍ່ຊິຕາມ ຕື້ເອົາໂລດວ່າຊັ້ນ ໂອ້ຍກໍ່ຢ່າວ່າຊັ້ນເທາະເນາະ ຜູ້ບໍາວເຫີ່ນຫົວໃຈວ່າງກະຍັງມີຫລາຍຢູ່ໄດ້... ເຈົ້າໂຕ ເພິ່ນບອກວ່າ ທີ່ຫາຍຫນ້າຫາຍຕາ ໄປເປັນເວລາ ຫລາຍ ເດືອນ ແມ່ນໄປ Vacation ທີ່ ເຍັຽຣະມັນ ໄປຕັ້ງສາມ ສີ່ອາທິດກໍ່ບໍ່ໄດ້ເຫັນເຍັຽຣະ



ເປັນລະຍະໆຄືໃສ່ກອກຂອງທ່ານ ຄຳແກ້ວ ແສງຖາວອນ ພູ່ນລະແໝ່ ຄ ໃນງານ ສ້າງຄວາມມ່ວນຊື່ນ ຄືກຄືນກຳນຳໂດຍວົງດິນເຕຣີ



ສາຍນ້ຳຊັນ ທ່ານ ພອຍເພັດຊ ປະຖົມມະວົງ ເປັນຜູ້ເສຍ ໂດຍມີພິລຍາສຽງ ຫວານເປັນ ນັກຮ້ອງອັນນີ້ລະເຜີນຈຶ່ງວ່າ ຜົວຫຍິບເມັຍແຊ່ວ ຜົວທີ່ເມັຍ ພາຍ ຜົວເປົ້າແຄນເມັຍເປັນຜູ້ລຳ ໂອ້ຍມ່ວນແທ້ແດ່ ຄ ເຫັນ ຫນ້າຫມູ່ຄູ່ນ້ອງນຸ່ງ ພາກັນໄປ ອັດຮະນີ ທີ່ ເມືອງລາວ ກັບຄືນມາ ຫນ້າຕາເສາະໃສ ສິດຊື່ນ ໂດຍສະເພາະ ທ່ານ ກາທອງ ແລະ ທ່ານບຸນຜິງ ພິມຫະວົງ ສົງໃສວ່າ ມີ



ແດ່ເດີ ກະຄິງ ຈະ ບໍ່ ແຕກຕ່າງ ຫຍັງໄປກັບ ທ່ານ ອາຈາຣ ສິທັດ ຣັຕນະບໍວອນ ໄດ້ ຍິນລາງຄືນວ່າກັບມາແລ້ວ ແຕ່ ຫລາຍຄືນກະ ບອກວ່າບໍ່ມາງ່າຍດອກເພາະ ເຜີນປຸກຍ້າວປຸກເຮືອນຢູ່ພູນ ຮຽບຮ້ອຍແລ້ວວ່າຊື່ນ **ຂໍໃຫ້ເຂົ້າໃຫມ່ປາມັນ** ສ່ວນຜູ້ບໍ່ໄດ້ໄປຈັກເທື່ອ

ກໍບອກວ່າ ຄັນຢາກມ່ວນ ບໍ່ຕ້ອງຫາໄປແຕ່ເມືອງລາວ ພູ່ນດອກຢູ່ທີ່ນີ້ ກະມ່ວນ ຄັນແມ່ນມີເງິນໄວ້ຈ່າຍຫລາຍໆໄອຍ ຈຶ່ງແມ່ນ ເວົ້າຕ່າ ໝາກ ກະດອງໃຈ **"ລູງໜວດ"** ອັນນີ້ກະໂຍ້ກລຸກຊິ ໄປຫລາຍເທື່ອຢູ່ ແຕ່ເງິນຄ່າ ເຄື່ອງບິນ ພັດບໍ່ພໍເທື່ອ ໜ້າໃຜໄປ ກໍ ຂໍ ຕິດກິ້ນໄປນຳແດ່ ເວົ້າ ເຮືອງໄປ ເມືອງລາວ ໃຜງກະ ຄືຊິບໍ່ເຫັນ ທ່ານທ່ານ ສີສມຸດ ຄິນພັນ ຜູ້ບໍຣິການຂາຍປະກັນໄພໄດ້ຍິນຫມູ່ລັກ ຊື່ນໃສ່ຫຼວ່າ ເຜີນໄປປຸກເຮືອນຢູ່ພູນ ໄວ້ແລ້ວ ວ່າຊື່ນ **ຊາບແລ້ວປ່ຽນດ່ວນຍິນມີກລາວແດງກຳລັງບິນມາ** **ທລົບໂວງ~** ເຫັນຫມູ່ຄູ່ຄືນ ລາວທີ່ເຮັດການນຳກັນ ຂື້ນເຮືອນໃຫມ່ທີ່ດງ ທ່ານວຽງຊອງ ທິມມະວົງ ແລະສະຣິພັລຍາ ກໍບິກບິນເອົາ ເຮືອນໃຫມ່ສອງ ຊື່ນ ທີ່ຄຸ້ນ **San Marcos** ໄດ້ສິນໃຈ ເຜີນບອກວ່າ ດີໃຈຫລາຍເພາະອັນ ໃດງກະໃຫມ່ໆຫມິດທີ່ເກົ່າໆ ເອົາມານຳແຕ່ເຮືອນເກົ່າກະມີແຕ່ຄືກັບ ສາກກະເບືອຫັນລະ ຮວ້າຍຄັນບໍ່ເອົາຄືກັບເອົາສາກມານຳມັນກະບໍ່ໄດ້ກິນ ຕ່າຫມາກຮຸ່ງທີ່ນັ້ນແຫລ້ວ **ຂໍໃຫ້ຫມັ້ນ ໃຫ້ຍິນ ໃຫ້ຄ້າໃຫ້ຄູນເຍີ...** ລູງໜວດ ຂໍເຕືອນວ່າ ບິນເອົາເຮືອນໃຫມ່ໄດ້ແລ້ວກະຢ່າລິນບິນວຽກບິນ ງານ ເຮັດ **Overtime ແດ່ເດີ ຜ່າງ** ຄ ເຫັນຫນ້າກັນຍາມໃດ ແມ່ນຕັ້ງ ຄຳຖາມໂລດ ເທື່ອນີ້ກະຄືກັນ ຍາອ້າຍ ທີສກັນ ໂກສິນ ຕັ້ງບັນຫາຕາມເຄີຍ ໂຄແດ່ແຕ່ວ່າບໍ່ຫນັກຄືເທື່ອກ່ອນ ເທື່ອນີ້ ເຜີນຖາມວ່າ ເດັກນັກຮຽນທ້ອງປ.10 ຢາກເຮັດການ ນຳ ເຂົ້າໂຮງຮຽນນຳ **ລູງໜວດ** ມີຄວາມເຫັນ ແນວໃດ ? ກໍເລີຍແບ່ງບັນຄວາມຄິດເຫັນກັນເລັກນ້ອຍໆວ່າ ເດັກນັກ ຮຽນໃນວັຍນີ້ ຫນ້າທີ່ຫລັກກໍຄື ການຮຽນ ຂອງຂະເຈົ້າ ຖ້າ ຢາກເຮັດການ ອາທິດນຶ່ງບໍ່ຄວນ ໃຫ້ເກີນ 10 ຊົ່ວໂມງ ຖ້າ ຫລາຍກວ່ານັ້ນ ຈະຍາດແຍ່ງ ເວລາຮຽນ ເວລາຫລິ້ນເວລາ ພັກຜ່ອນຂອງຂະເຈົ້າ ໃຫ້ຂະເຈົ້າເຮັດການ ຈະໄດ້ມີປະສິບ ການ ດ້ານວຽກງານແລະຮູ້ຄຸນຄ່າຂອງນ້ຳເງິນ ວ່າກວ່າຈະ ໄດ້ມາແຕ່ລະດອນລານັ້ນ ມັນຍາກງ່າຍສ່ຳໃດ ແທນທີ່ຈະແປມີຂໍ້ນຳພໍແມ່... ອັນນີ້ກະແມ່ນຄວາມຄິດສ່ວນໂຕເນີ ຄ



~ ເປັນທັງປະທານສູນກາງວັທນະທັມ ເປັນທັງປະທານ  
ຈັດງານສອງມື້ນຶ່ງຄືນ, **ຍານາງຄຳເພັຊ ຊຸມພິລັກດີ** ອອກເທື່ອ  
ເທແຮງສູ້ສຸດໃຈວ່າຊັ້ນ ງານຈັ່ງຄ່ອຍໄປຫລ້ອນ ໝ້າທີ່ເພິ່ນບອກຝາກຜ່ານ  
ລູງໝວດມາວ່າ ຂໍຂອບໃຈກັບທຸກຄົນ ທີ່ບໍ່ຖິ້ມ ບໍ່ປະ ຊ່ອຍກັນຈັບ ກັນບາຍ  
ວຽກງານອັນໃຫຍ່ໆ ຄາວນີ້ຈັ່ງຄ່ອຍສຳເລັດໄປໄດ້ຢ່າງງົດງາມ. **ກະບໍ່ຮູ້ວ່າ**  
**ເວລາທີ່ລ່ວງເລີຍມາໄດ້ຫລາຍເດືອນແລ້ວ ຫາງຝ່າຍ ກັນມະການຈັດງານ**



ພາກັນໄດ້ເທື່ອໄດ້ແຮງ ກັບຄືນມາເຕີມເຕັມພລັງຄືເກົ່າແລ້ວຫລືບໍ່ ? ຈັ່ງໃດ  
ຈັ່ງໃດ ຝ່າຍ **"ລູງໝວດ"** ກໍຂໍໃຫ້ກຳລັງໃຈປີຫນ້າຕ້ອງບຸກຕື່ມ ~  
ໂຄສິກສຽງຫວານໆໄດ້ຍິນແຕ່ສຽງຈາກ VOA ແລະໂຕຈິງ ມາ  
ປາກົດໃນງານປີໃຫມ່ລາວ ທີ່ແຊນດີເອໂກ ຊ່ອຍວຽກ  
ຕາກແດດໝ້າດຳໝ້າກຳ ທັງສອງມື້ຢ່າງບໍ່ຮູ້ອິດຮູ້ເມື່ອຍ ພວກບ່າວນ້ອຍ  
ບ່າວເພິ່ນ

ໄດ້ພົບກັບໂຕຈິງສຽງຈິງແລ້ວ ແລ່ນມາຖາມ "ລູງໝວດ" ຢ່າງສັຍສິນເປັນ  
ວ່ຽນໆວ່າ ຍານາງ**ວັນນະສອນ ແກ້ວດາຣາ**ມີເຈົ້າຂອງຫົວໃຈແລ້ວຫລື  
ຍັງ ? **ໂອ້ຍຖາມແນວອື່ນກະຊິພໍຊອກຫາຄຳຕອບມາໃຫ້ໄດ້ຢູ່ດອກ**  
ຄຳຖາມນີ້ ໃຫ້ໄປຖາມເພິ່ນເອົາເອງສະເຈົ້າໂຕເພິ່ນຄົງບໍ່ອ່າ ດອກເພາະ ຮິງ  
**ອິດສາຄົນງາມທີ່ມີຄວາມສາມາດເຕັ ເນາະ ອະແຮມ**



ພາບລຸ່ມ ຍານາງ ວິຣິຍາເກດຕະວິງ ກຳລັງສົນທະນາກັບ ທ່ານ Ron  
Roberts, County Supervisor ເມື່ອງໃນງານ Asian  
Heritage Month ທີ່ ງຽມຮືກທຣີສະຜະຣນີ້ ຮສາຣີເ ເມື່ອວັນທີ່ April  
25, 2006 ທີ່ຜ່ານມາ ຊຶ່ງໄດ້ມີການຈັດວາງການສແດງເຄື່ອງ  
ປັ້ນດິນເຜົາແລະທອງແດງ ທີ່ ນຳມາຈາກຈີນແຜ່ນດິນໃຫຍ່ ອັນເປັນ  
ສິລປະວັທນະທັມ ອັນ ເກົ່າແກ່ຂອງຊາວເອເຊັຍ ເຂົ້າຮ່ວມພິທີ ຮັບໄປເຊຍະບັດ  
ໃນມື້ນັ້ນກໍມີ **Dr. LyLy Cheng** ຍານາງ ວິຣິຍາ ເກຕະວິງສ໌  
ແລະທ່ານອາຈານບຸນທິງ ຄືນມະຣາຊນຳດ້ວຍ ວ່າຊັ້ນເນ່ ມ  
ເອົ້າ ຂຽນມາຮອດໝີ່ ໝ້າເຈ້ຍກຳກຸດຫ້ຽນລົງພິດີ ກະ ບໍ່ຮູ້ວ່າ ທ່ານຜູ້ອ່ານ  
ຈະເຫັນດີ ເຫັນພ້ອມນຳຫລືບໍ່ ແຕ່ກໍຕ້ອງຈຳໃຈກ່າວຄຳອຳລາພາຈາກດ້ວຍ  
ຄະຕິເຕືອນໃຈກັນ ເລັກໆນ້ອຍໆວ່າ **"ຫນັກຊ່ອຍກັນຫາບ ຫຍາບ  
ຊ່ອຍກັນດຶງແດ່ເຕີ້ຜີນ້ອງ"** ສບັບໝ້າກະຈັ່ງຄ່ອຍມາເວົ້າມາວ່າກັນ  
ອີກໃໝ່ເນາະບ່າຍໆໆລາໄປກ່ອນເນີທຸກທ່ານສະບາຍດີຈາກ **"ລູງໝວດ"**

